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Voorzitter, geachte raadsleden en collegeleden, 

 

In onze eerste termijn willen we een vijftal onderwerpen aanstippen, te weten 

1. transparante communicatie 

2. financiën 

3. wonen 

4. zorg 

5. armoede 

 

We zijn ruim een jaar verder en toe aan onze tweede voorjaarsnota. Een 

periode waarin veel is gebeurd. Met een deels nieuw college en grote 

veranderingen in de raad zijn we een nieuwe periode ingegaan waarbij een 

voelbare spanning aanwezig was.  

Het zoeken naar een goede manier van omgaan met elkaar en vertrouwen in 

elkaar, het met openheid en transparantie communiceren met elkaar, het 

zoeken naar het gezamenlijk belang, het zijn aspecten van communicatie die 

belangrijk zijn om resultaten te boeken.  

Vorig jaar heeft Senioren Heerhugowaard hier aandacht voor gevraagd en we 

hebben inderdaad met elkaar daar een slag in gemaakt. De communicatie en 

de omgang tussen het college en de raad, en die tussen de fracties, is verbeterd 

maar verdient blijvend aandacht omdat we er nog niet zijn. 

In het eerste jaar werden er ook belangrijke onderwerpen besproken die er toe 

doen, zoals het sociaal domein, de financiën en de grondexploitaties. 

Een mooi voorbeeld van open en transparant communiceren was de informatie 

over de 13,3 miljoen die uit de Reserve Beheer en Sociale Structuur werd 

gehaald, het gaf aan hoe er helder gecommuniceerd kan worden, al kwam dit 

pas ruim nadat het besluit genomen was. 

 

Ons tweede punt is financiën: 

De wijzigingen rond het weerstandsvermogen zijn ook helder 

gecommuniceerd. We hebben wel moeten vragen naar de financiële impact 

maar de informatie werd snel en helder aangeleverd waarna er een goede 

discussie over gevoerd kon worden. Bij de komende Begroting en 

Voorjaarsnota zullen we er zeker alert op zijn waar deze extra financiële ruimte 

aan besteed gaat worden en hoe bestaande leningen worden hergefinancierd. 

 



Wonen, ons derde punt 

Een deel van de senioren wil graag verhuizen naar een kleinere woning of 

appartement. Helaas zijn er daarvan nog steeds veel te weinig in het betaalbare 

segment. Er is en wordt gebouwd voor senioren, bij Poort Halfweg, in de Draai, 

Middenweg 27 en natuurlijk rond het Tamarixplantsoen. 

Maar te weinig betaalbare woningen. Daar dient het College dus meer 

aandacht aan te besteden. 

En ook voor De Noord, de Noordenders geven aan dat er grote behoefte aan is.  

 

Daarnaast wil een deel van de senioren juist graag zo lang mogelijk in hun eigen 

huis blijven wonen. Deze senioren en de senioren die wel willen verhuizen 

maar geen geschikte en betaalbare woning kunnen vinden, zullen op een geven 

moment hun woning aan moeten passen aan de ongemakken waarmee het 

ouder worden nu eenmaal gepaard gaat. 

Als deze aanpassingen zelf niet betaald kunnen worden dan kan er een beroep 

gedaan worden op de gemeente en dan wordt de voorziening uit het WMO-

budget bekostigt. Uiteraard als het daadwerkelijk noodzakelijk is en er geen 

andere oplossingen zijn. 

 

Er zijn senioren die best de aanpassingen zelf kunnen betalen door een lening 

te nemen, en die de aflossing daarvan kunnen opbrengen. 

De bank echter geeft boven een bepaalde leeftijd geen lening meer. 

Als er een woning is die deels of geheel hypotheekvrij is zou de gemeente, met 

de woning deels als onderpand, een lening kunnen verstrekken. 

Vergelijk het met de starterslening, maar dit is dan een Blijverslening. Het 

Stimuleringsfonds Volkshuisvesting is dit nader aan het uitwerken. 

 

De directe aanleiding voor het Stimuleringsfonds om dit op te pakken was 

omdat zij in de praktijk vele voorbeelden zagen van ouderen die geen lening 

meer kregen door de strengere regels van de banken waardoor gemeenten 

voor deze mensen de voorzieningen moesten betalen. 

De gemeente zit er qua risico dus precies omgekeerd in ten opzichte van de 

bank. Als er maar een deel terug betaald zou worden is dat voor ons al winst. 

 

We dienen een motie in om het college te vragen om zodra het 

Stimuleringsfonds Volkshuisvesting de Blijverslening heeft ontwikkeld de raad 

te informeren over de mogelijkheden voor het inzetten van de Blijverslening in 

Heerhugowaard en de financiële gevolgen hiervan. 



Ons doel hiermee is om meer woningaanpassingen te kunnen betalen vanuit 

het WMO-budget. We verwachten daarbij een positieve insteek van het 

college. 

 

Zorg, ons vierde punt 

We hebben er steeds voor gewaarschuwd dat het doorvoeren van een andere 

uitvoerder van het welzijnswerk tezamen met een geheel andere aanpak te 

snel is gegaan. 

Na wat aanloopproblemen zijn er gelukkig ook zaken die goed lopen. 

A tiviteiten lu  ’s die de draad snel weer hebben opgepakt zoals het Repair 

Café. 

Ook de ondersteuning van mantelzorgers begint weer langzaam vorm te 

krijgen. 

Mensen die een band hadden opgebouwd met een maatschappelijk werker 

werden geconfronteerd met een andere maatschappelijk werker en moesten 

hun hele verhaal opnieuw doen en weer opnieuw een band opbouwen. 

Daardoor zijn ook mensen afgehaakt die wel hulp nodig hebben. 

Voor TAS is er nog geen definitieve oplossing. 

Ook kunnen kinderen nog niet met de Huygenspas deelnemen aan een aantal 

activiteiten. Dit was toch iets dat voorzien had kunnen worden? 

We hebben er al eind januari vragen over gesteld, de wethouder heeft al op 2 

februari ons toegezegd actie te ondernemen maar nog steeds is het niet goed 

opgelost. 

Dit bevestigt helaas ons beeld dat het College te veel op afstand is gaan staan 

en het helemaal aan MET heeft overgelaten. 

Dit terwijl het welzijnswerk zo belangrijk is voor Heerhugowaard! 

We vragen van het college hierin een actievere houding. 

 

Dan ons vijfde en laatste punt, armoede: 

Het voeren van een goede discussie is op zijn plaats waarbij we kijken hoe we 

in de komende tijd omgaan met het armoedebeleid in de totale breedte. 

Dit om helder te krijgen wat de consequenties zijn vanuit de uitvoering van de 

nieuwe regels uit het sociale domein en het effect op onze bewoners inclusief 

de verborgen armoede bij de ouderen in onze gemeente. 

Het is jammer dat deze discussie over de voorjaarsnota heen is geplaatst terwijl 

eind vorig jaar dit al is aangegeven en toegezegd. 

 

Reactie op motie SP over verpleeghuiszorg en revalidatie. 
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